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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 79168 din 30.09.2024 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local Roman 

din 30.09.2024 

 

 

         Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 948 din 

27.09.2024. 

         Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, Piața 

Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se contată prezența a 16 consilieri prezenti la pct.1 si 15 consilieri 

prezenti la pct 2-10 din care 5 consilieri prezenti on-line. Lipsesc motivat dnii 

consilieri B. Roman, E. Pătrașcu, G.D. Barcă, A. Gherghel. 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu îl informează pe domnul 

președinte Constantin Ghica cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară 

pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 2 – majoritate  absolută – 11 voturi     

- punctul 3 – majoritate  absolută - 11 voturi    

- punctul 4 – majoritate  absolută – 11 voturi      

- punctul 5 – majoritate  absolută - 11 voturi    

- punctul 6 – majoritate  absolută - 11 voturi      

- punctul 7 – majoritate  absolută - 11 voturi      

- punctul 8 – majoritate  absolută - 11 voturi      

- punctul 9 – majoritate  absolută - 11 voturi      

- punctul 10 – majoritate  calificată - 14 voturi      

 

    Dl secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

Local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

   Se supune spre aprobare ordinea de zi aceasta fiind aprobată cu  16 voturi 

”pentru” – unanimitate, după cum urmează: 
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1. Proces-verbal încheiat la şedinţa ordinara a Consiliului Local Roman din 

19.09.2024; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării proiectului: 

”Program integrat de sprijin în carieră - PISC”- Cod 313099, în care 

Colegiul Tehnic „Miron Costin” din Municipiul Roman are calitatea 

de partener Programul Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel 

proiecte: PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea 

serviciilor educaționale adresate elevilor și personalului didactic din 

ÎPT – Stagii de practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 

și C5 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării proiectului: ” 

"SP" - Șanse Profesionale pentru Învământul Tehnic - Cod 302202, 

în care Colegiul Tehnic `Danubiana` Roman are calitatea de 

beneficiar Programul Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel 

proiecte: PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea 

serviciilor educaționale adresate elevilor și personalului didactic din 

ÎPT – Stagii de practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate -

iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 

și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării proiectului: ” 

Dezvoltarea Competențelor Prin Practica Elevilor: Proiectul 

Educațional”- Cod 313198, în care Colegiul Tehnic „PETRU PONI” 

din Municipiul Roman are calitatea de beneficiar Programul 

Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel proiecte: 

PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea serviciilor 

educaționale adresate elevilor și personalului didactic din ÎPT – Stagii 

de practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate -iniţiator 

Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării proiectului: 

„Practica Elevilor: O Cale către Succesul Profesional”- Cod 317832, 

în care Liceul Tehnologic "Vasile Sav" din Municipiul Roman are 

calitatea de beneficiar Programul Educație și Ocupare 2021–2027 

(PEO) Apel proiecte: PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3-

Adaptarea serviciilor educaționale adresate elevilor și personalului 

didactic din ÎPT – Stagii de practică pentru elevi_Regiuni mai puțin 

dezvoltate - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5;  
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local 

consolidat pe anul 2024 - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul 

Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

7. Proiect de hotărâre privind ajustarea tarifelor pentru salubrizare 

stradală în municipiul Roman - iniţiator Primarul municipiului Roman – 

dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5;  

8. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor imobile 

aparținând domeniului privat al municipiului Roman și trecerea unui 
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teren în domeniul public al municipiului Roman - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C1 și C5; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii schimbării destinației 

unui imobil  - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C1 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea cumpărării unor terenuri aflate 

pe teritoriul administrativ al U.A.T Cordun  - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C1,C3 și C5; 

 

 La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa 

ordinara a Consiliului Local Roman din 19.09.2024; 

Urmare a supunerii la vot, procesul – verbal a fost adoptat cu 15 voturi 

pentru și o abținere (A.Buzdugan). 

 

      La punctul 2)  de pe ordinea de zi –aprobarea implementării proiectului: 

”Program integrat de sprijin în carieră - PISC”- Cod 313099, în care 

Colegiul Tehnic „Miron Costin” din Municipiul Roman are calitatea de 

partener Programul Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel proiecte: 

PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea serviciilor 

educaționale adresate elevilor și personalului didactic din ÎPT – Stagii de 

practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15 voturi 

pentru. 
 

          La punctul 3) de pe ordinea de zi –  aprobarea implementării 

proiectului: ” "SP" - Șanse Profesionale pentru Învământul Tehnic - Cod 

302202, în care Colegiul Tehnic `Danubiana` Roman are calitatea de 

beneficiar Programul Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel proiecte: 

PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea serviciilor 

educaționale adresate elevilor și personalului didactic din ÎPT – Stagii de 

practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

          Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15 voturi 

pentru. 
 

         La punctul 4) de pe ordinea de zi –  aprobarea implementării 

proiectului: ” Dezvoltarea Competențelor Prin Practica Elevilor: Proiectul 

Educațional”- Cod 313198, în care Colegiul Tehnic „PETRU PONI” din 

Municipiul Roman are calitatea de beneficiar Programul Educație și 

Ocupare 2021–2027 (PEO) Apel proiecte: 

PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3 - Adaptarea serviciilor 

educaționale adresate elevilor și personalului didactic din ÎPT – Stagii de 

practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate 

          Avizul comisiei pentru buget, finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 

 

          La punctul 5) de pe ordinea de zi –  aprobarea implementării 

proiectului: „Practica Elevilor: O Cale către Succesul Profesional”- Cod 

317832, în care Liceul Tehnologic "Vasile Sav" din Municipiul Roman are 

calitatea de beneficiar Programul Educație și Ocupare 2021–2027 (PEO) 

Apel proiecte: PEO/76/PEO_P8/OP4/ESO4.5/PEO_A3-Adaptarea 

serviciilor educaționale adresate elevilor și personalului didactic din ÎPT – 

Stagii de practică pentru elevi_Regiuni mai puțin dezvoltate 

          Avizul comisiei pentru buget, finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 
 

Dl primar Leonard Achiriloaei menționează: “Am să spun doar câteva 

cuvinte ca să înțelegem de ce a trebuit să aprobăm aceste proiecte. Toate 

unitățile școlare înscrise pe ordinea de zi au primit avizul favorabil și au fost 

acceptate pentru derularea acestor programe, iar Primăria municipiului Roman 

urmează să susțină partea de cofinanțare de 2% pentru aceste programe și sigur 

acest lucru trebuie făcut cu avizul Consiliului Local și după aceea identificate și 

sursele de finanțare pentru acea contribuție. Pentru unele am început 

demersurile, pentru celelalte care intră acum mai nou în program vom face mai 

departe demersuri de asigurare a acestei cofinanțări pentru că ne-a fost solicitată 

de școli și fără avizul primăriei și aprobarea noastră nu pot intra să deruleze 

aceste programe și vă mulțumesc pentru faptul că ați fost de acord să susținem 

aceste programe educaționale la nivelul municipiului Roman pentru unitățile de 

învățământ. Mulțumesc! 
 

          La punctul 6) de pe ordinea de zi –  aprobarea rectificării bugetului 

local consolidat pe anul 2024 

          Avizul comisiei pentru buget, finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 
 

          La punctul 7) de pe ordinea de zi –  ajustarea tarifelor pentru 

salubrizare stradală în municipiul Roman 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil cu un amendament 

,în sensul ajustarii tarifelor cu un procent de crestere de 11% in loc de procentul 

de creștere propus, de 15,59%. Astfel în anexa nr. 1 la tarif propus se va 

modifica prin aplicarea procentului de 11% la tariful actual.” 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 

Dl consilier local Alin Buzdugan afirmă: ”Anul trecut, pe vremea asta am 

avut aceeași modificare de tarif. A fost o creștere de 25% justificată de niște 

creșteri din piață, în schimb nu au fost prezentate efectiv din matricea costului și 

prețurile celor de la Rossal, cum a influențat creșterea din piață solicitarea de 
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indexare a prețurilor cu 25%. Față de anul 2022, când raportam un profit de 480 

de mii de lei, Rossal în 2023 a raportat un profit de două milioane opt sute de lei 

și asta mă face să cred că majoritatea creșterilor care au fost băgate în aceste 

prețuri s-au dus către profit. Din acest motiv nu cred că această indexare a 

prețurilor este benefică pentru romașcani și mai mult, pentru cei de la Rosal și 

propun să nu votăm această indexare. Mulțumesc!” 

Urmare a supunerii la vot, amendamentul a fost adoptat cu 14 voturi 

pentru și un vot împotrivă (A. Buzdugan). 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament a fost 

adoptat cu 14  voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă” (A. Buzdugan). 

 

          La punctul 8) de pe ordinea de zi –  actualizarea inventarului 

bunurilor imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman și 

trecerea unui teren în domeniul public al municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și amenajarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 

 

          La punctul 9) de pe ordinea de zi –  aprobarea propunerii schimbării 

destinației unui imobil   

           Avizul comisiei pentru urbanism și amenajarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 

 

          La punctul 10) de pe ordinea de zi –  aprobarea cumpărării unor 

terenuri aflate pe teritoriul administrativ al U.A.T Cordun   

           Avizul comisiei pentru urbanism și amenajarea teritoriului a fost 

favorabil.  

          Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl primar Leonard Achiriloaei menționează: “Așa cum știm cu toții, în  

anii trecuți am votat cu toții aprobarea achiziționării terenurilor pe care avem în 

acest moment puțurile pentru captare necesare alimentării cu apă a municipiului 

Roman. Așadar, în acest moment, suntem în situația finalizării evaluării 

identificării primelor terenuri sau a acelor părți din terenuri care au avut toată 

documentația conformă, terenuri care nu sunt afectate de exproprieri sau de alte 

situații neclare în acest moment. De aceea am adus pe ordinea de zi a Consiliului 

Local situația aceasta și propunerea de achiziționare, urmând ca în etapa 

următoare, după ce se vor clarifica toate celelalte aspecte de care vă vorbeam cu 

privire la situația celorlalte terenuri, să finalizăm și achiziționarea celeilalte 

părți. Așa cum știți, în acea zonă, trecând și autostrada, au fost și acolo o serie de 

exproprieri și acele terenuri au trebuit scoase din inventar și din suprafețele pe 
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care noi le aveam în vedere în prima etapă. De aceea e un prim pas pe care cu 

toții am hotărât că trebuie să îl facem și este oportun tocmai pentru a putea să 

atingem două aspecte. O dată, eliminarea cheltuielilor pe care le facem an de an 

cu tariful pentru concesionarea acestor suprafețe și doi: posibilitatea demarării 

unor proiecte atât de modernizare, cât și unor proiecte conexe care să susțină 

activitatea de captare în acel front. De aceea, sper ca astăzi cu toții să  avizăm 

acest prim pas important pentru infrastructura de apă din municipiul Roman. Vă 

mulțumesc!” 

Dl consilier local local Alin Buzdugan adaugă: ”Spuneați mai devreme de 

taxe de concesiune. Puteți să îmi spuneți care sunt taxele pe care le plătim în 

acest moment pe suprafețele astea?”  

Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: ”Circa până în 150.000 pe an.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru. 
 

          Nemaifiind alte intervenții dl președinte Constantin Ghica declară închise 

lucrările ședinței. 

 

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                   CONTRASEMNEAZĂ                                        

      Consilier,       Secretarul general al municipiului Roman     

         Constantin GHICA                            Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


